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کارشناس فوتبال 

گفـــتوگـــو

  »حدادی« بدون تیم  
به »اورگان« نمی رود 

ایسنا: مسابقات دوومیدانی قهرمانی جهان 
از ۲۴ تیر تا دوم مرداد ۱۴۰۱ به میزبانی اورگان 
آمریکا برگزار می شود. احسان حدادی و مهدی 
پیرجهان نماینده های ایران در این رویداد 
هستند که حدادی از طریق نامه نگاری با 
فدراسیون جهانی و پیرجهان با توجه به رنکینگ 
سهمیه حضور در این رقابت ها را به دست 
آورده اند. نکته قابل توجه، عدم صدور ویزای 
مهدی پیرجهان نماینده ایران در این مسابقات 
و علی رضایی دبیر فدراسیون و سرپرست تیم 
است. با اینکه فرصت کمی تا مسابقات باقی مانده 
هنوز ویزای آمریکا صادر نشده و ممکن است تیم 
حضور در مسابقات را از دست بدهد. احسان 
حدادی با اینکه مشکلی برای حضور در آمریکا 
ندارد اما در صورت عدم صدور ویزای سایر اعضا 

در این رقابت ها شرکت نمی کند. 

تیم ملی والیبال کشورمان موفق شد به 
مرحله نهایی لیگ ملت ها صعود کند. ناصر 
شهنازی کارشناس والیبال در این خصوص 

صحبت کرد. 
   درباره عملکرد تیم ملی والیبال 

کشورمان چه نظری دارید؟
تیم ملی در هفته اول شروع خوبی نداشت، 
نوع بازی کردن بازیکنان هارمونی لازم را 
نداشت و همین موضوع نگران کننده بود. از 
هفته دوم و به خصوص بعداز پیروزی برابر 
آمریکا شرایط تغییر کرد و بازیکنان و کادرفنی 
دید متفاوتی پیدا کردند و حرفه ای شدند. من 
فکر می کنم از هفته دوم به بعد انگیزه بازیکنان 

و کادرفنی چند برابر شد. 
  به هرحال تیم جوانی در این رقابت ها 

حضور دارد! 
مسابقات  در  جوان  بازیکنان  حضور 
لیگ ملت ها با کسب تجربه فراوان و یادگیری 
همراه بود. امیدوارم این روند ادامه پیدا کند. 
من اگر بخواهم صادقانه بگوییم واقعا فکر 
نمی کردم نسل جوان تیم ملی چنین نتیجه ای 
اول  هفته  از  بعد  مخصوصا  کنند؛  کسب 
پیش بینی چنین نتیجه ای نداشتم و حتی جزو 
منتقدان تیم ملی و عملکرد بازیکنان بودم. اما 
رفته به رفته تغییرات ایجاد شد و همه بازیکنان 
و اعضای کادرفنی زحمت کشیدند و نتیجه را 

طور دیگر رقم زدند. 
  در مورد دیدار  مقابل لهستان چه 

نظری دارید؟
ما در مرحله مقدماتی موفق به شکست 
لهستان شدیم اما باید به این موضوع توجه 
کنیم که دور مقدماتی برای تیم های بزرگ 
متفاوت است و نگرش متفاوتی دارند. در 
تیم های بزرگ شرایط به این صورت است 
که بازیکنان جوان به تیم اضافه می شوند و 
در المپیک به اوج پختگی خود می رسند، 
الان هم تیم های بزرگ در مرحله مقدماتی و 
فینال با یک برنامه خاص می آیند، خیلی از 
آنها از بازیکنان اصلی خود استفاده نمی کنند 
و با ارنج مختلف به میدان می آیند، بازیکنان 
جوان را به کار می گیرند و از هفته سوم به بعد 
کم کم بازیکنان اصلی خود را اضافه می کنند و 
در دور نهایی با تمام قدرت به میدان می آیند. 
بنابراین شرایط کاملا متفاوت است و این طور 
نیست بگوییم چون تیم ملی در مرحله مقدماتی 
لهستان را از پیش رو برداشته است در مرحله 

فینال هم به راحتی این کار را انجام می دهد. 
ارزیابی  نهایی را چگونه    مرحله 

می کنید؟
 در حال حاضر تیم ما به لحاظ روحی و روانی 
شرایط خوبی دارد، بازیکنان ما توانستند به 
فینال صعود کنند و این کار بزرگی است و 
نشان می دهد آنها به خودباوری رسیدند. در 
بازی فینال هم ممکن است هر اتفاقی بیفتد، 
لهستان قطعا با مرحله مقدماتی تغییر کرده 
است، کار سختی پیش روی سروقامتان است 
اما غیرممکن نیست؛ بازیکنان پیشرفت خیلی 
خوبی داشته اند و امیدوارم از این مرحله هم 
صعود کنیم، اما اگر نشد اتفاقی رخ نداده است.

خارجازمستطیلسبز

ناصر شهنازی: 
 سروقامتان 

 کار سختی پیش رو 
دارنــد

خبــــــر
 پیشنهاد یک ونیم میلیون دلاری 

تیم عراقی به »اوزیل« 
باشگاه »نیروی هوایی« عراق برای جذب 
ستاره سابق رئال مادرید پیشنهاد یک ونیم 
میلیون دلاری به او داده است. مسوت اوزیل 
بعداز جدایی از آرسنال به لیگ ترکیه برگشت. 
این بازیکن روزهای خوبی را در تیم فنرباغچه 
تجربه نمی کند. او از فهرست تیم برای ادامه 
لیگ کنار گذاشته شد و همین باعث شد تا 
قراردادش را فسخ کند. اوزیل اکنون بازیکن 
آزاد است و به همین خاطر مورد توجه چند 
تیم قرار گرفته است که یکی از آنها تیم نیروی 
هوایی عراق است. این تیم عراقی برای جذب 
اوزیل پیشنهاد یک ونیم میلیون دلاری به این 
بازیکن داده است. اوزیل مورد توجه تیم های 
قطری هم قرار گرفته است و حتی خبرهایی 
درباره علاقه النصرعربستان به جذب او به 

گوش می رسد. 

در فاصله چندماه مانده به جام جهانی 

وزیـــر خنثی؛ تیـــم ملـــی   بلاتکلیف! 
فنی  کمیته  حالی که  در  آرمان ملی: 
فدراسیون خواهان برکناری »اسکوچیچ« 
است،  اما هیات رئیسه تصمیمی نگرفته تا 
وضعیت تیم ملی همچنان بلاتکلیف بماند! 
نکته بد ماجرا هم اینکه وزیر گفته: »از وضع 

فعلی هم راضی هستم هم ناراضی« 
  تماس؟؟

علی اصغر مدیرروستا درباره اینکه کمیته 
داده  اسکوچیچ  برکناری  به  رأی  فنی 
است ولی این تصمیم توسط هیات رئیسه 
فدراسیون نهایی نشده و ابهاماتی که در این 
زمینه به وجود آمده است، اظهارداشت: همه 
می دانند تمام بحث ها و تصمیمات کمیته 
فنی باید توسط هیات رئیسه فدراسیون 
آرا  اتفاق  به  فنی  کمیته  شود.  مصوب 
تصمیمی گرفته است. اتحادی که در کمیته 
فنی وجود دارد، مبتنی بر یکپارچگی است، 
حال اگر این اتحاد در هیات رئیسه جود 
ندارد، با خودشان است، چرا که تمام مصوبات 
با آنهاست. وی اضافه کرد: رضاییان که دستی 
بر آتش دارد و در فوتبال سال ها حضور داشته 
است، در یک برنامه ورزشی اعلام کرد که 
تصمیمات کمیته فنی در این رابطه )انتخاب 
سرمربی( برای هیات رئیسه لازم الاجراست. 
حالا کمیته فنی در این زمینه به نتیجه 
رسیده ولی اگر اعضای هیات رئیسه خودشان 
فنی هستند و نیازی به نظر کمیته فنی نبوده 
بحث دیگری است. از ابتدا تصمیم بر این بود 
که تصمیمات فنی در کمیته فنی گرفته 
شود و هیات رئیسه آنها را اجرا کند، اتفاقی 
که درباره تیم نوجوانان و جوانان نیز رخ داد. 
در این مدت افراد زیادی تماس گرفتند که 
الان وقتش نیست درباره آن صحبت کنیم. با 
این تماس ها نتوانستند روی ما تأثیر بگذارند 
ولی شاید روی برخی از اعضای هیات رئیسه 
تأثیر گذاشته باشند. وی به هجمه هایی که 
علیه ابراهیم قاسم پور وارد شده، اشاره کرد و 
گفت: ایشان حرفی که می زند، حرف خودش 
به تنهایی نیست و به عنوان سخنگوی کمیته 
فنی حرف اعضای این کمیته را می دهد. در 
کمیته فنی، این تصمیم گرفته شده و اگر 

هیات رئیسه، کمیته فنی را قبول دارد باید 
این اتفاق را رقم بزند. 
  صحبت شرفی

اصغر شرفی درباره شرایط فعلی تیم ملی 
از  پس  درحالیکه  کشورمان  فوتبال 
ردصلاحیت دراگان اسکوچیچ توسط کمیته 
فنی، اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 
همچنان تصمیم خود را برای برکناری یا 
حفظ وی اعلام نکرده اند، اظهارداشت: دلیل 
کمیته فنی درمورد رد اسکوچیچ چه بوده 
است؟ او تیم ملی ما را در شرایطی که با یک 
تساوی از جام جهانی حذف می شد با چهار 
برد از دیدارهایی که در بحرین برگزار شد 
به مرحله نهایی رسانده و در نهایت تیم را به 
جام جهانی رساند. با این آمار نمی توان یک 
مربی را به همین راحتی برکنار کرد. وی افزود: 
من طرفدار اسکوچیچ نیستم اما باید معرفت 
داشته باشیم و با دلیل و منطق صحبت کنیم. 
از ابتدا این مربی را در حد تیم ملی نمی دانستم 
اما با نتایجش توانایی خود را ثابت کرد. اگر 
تیم ملی به این شرایط رسیده که بازیکنان 
درمورد انتخاب سرمربی نظر بدهند، باید آن 
را به هم زد و نفراتی آورد که تابع باشند. در 
فوتبال سرمربی فرمانده و بازیکنان و مربیان 
سرباز او هستند اما اکنون در تیم ملی جای 

سرباز و فرمانده عوض شده است. 

  نظر وزیر 
سیدحمید سجادی وزیر ورزش وجوانان 
در جمع خبرنگاران در حاشیه جلسه هیات 
دولت گفت: فدراسیون فوتبال در دوره 
سرپرستی است و در یکی دو روز گذشته 
مهلت ثبت نام انتخاباتش تمام شده است و به 
مرحله بررسی صلاحیت کاندیداها می رویم. 
از طرفی هشتم شهریور انتخابات فدراسیون 
را داریم و الان مساله مهم انتخاب کادرفنی 
فدراسیون است و اینها مهم ترین کارهای 
اجرایی است که باید انجام شود. وزیرورزش 
در پاسخ به اینکه آیا این اقدامات در مرحله ای 
که تیم ملی فوتبال راهی جام جهانی است 
باید انجام شود؟ تصریح کرد: به هرحال باید 
کمک کنیم بهترین تصمیم گرفته شود. 
وی در پاسخ به این  سوال که گفته شده 
شما با اعضای فدراسیون جلسه داشته اید؟ 
تاکیدکرد: من با اعضای فدراسیون جلسه 
نداشتم. من به قطر رفتم در کنار تیم باشم 
و وظیفه حمایتی ام بوده است. سجادی در 
پاسخ به اینکه آقای بهادری گفتند شما 
جلسه داشتید و نتیجه اش را به معاون اول 
منتقل کردید؟ افزود: ما جلسات متعدد 
داشتیم که از طرف فدراسیون آقای میرشاد 
ماجدی سرپرست فدراسیون شرکت کردند. 
وی در پاسخ به اینکه برداشت شما از اختلاف 

در بحث سرمربی تیم ملی فوتبال چیست؟ 
اظهارکرد: اختلافی نیست، چه کسی گفته 
است که اختلاف است، دارند تصمیم گیری 
می کنند. ما ۵۲ فدراسیون و ۱۰۰ انجمن 
ورزشی در کشور داریم و ۲۳۵ رشته ورزشی 
را در کشور مدیریت می کنیم که هر کدام در 
درون خود شرایط و کارشناسان خاص خود 
را دارند. وزیرورزش در پاسخ به این سوال که 
در دوره سرپرستی فدراسیون فوتبال تغییر 
مربی تیم ملی فوتبال را صلاح می دانید؟ 
بیان داشت: من نمی توانم نظر فنی بدهم. من 
مدیر کلان ورزش هستم و اگر اظهارنظر فنی 
داشته باشم، از اصول مدیریت خارج شدم و 
استقلال عمل را از همکارانم گرفته ام. وی 
در پاسخ به این سوال که یعنی از وضعیت 
پیش آمده در روند انتخاب سرمربی تیم ملی 
فوتبال راضی هستید؟ تاکیدکرد: نه از این 
وضعیت راضی ام، نه ناراضی. ما داریم وظایف 
نظارتی و حمایتی خودمان را انجام می دهیم 
و بیشتر هم از من نپرسید. من به جزئیات و 
آنچه در ورزش و به ویژه فوتبال اتفاق می افتد، 
اشراف دارم، اما یکسری مسائل را نمی توانم 
بگویم راهنمایی لازم را هر جا لازم باشد انجام 
می دهیم. سجادی در پاسخ به اینکه می شود 
تیم ملی بدون مشکل به جام جهانی برود؟ 
ادامه داد: سعی می کنیم مشکلات را کم 
کنیم. به هر حال کار اجرایی مشکل است. 
مثلا فیفادی اول در بحث کانادا دیدید که ما 
توانستیم از یک بازی تدارکاتی استفاده کنیم، 
اگر آن برنامه ریزی درست انجام می شد، 
خیلی از اتفاقات نمی افتاد. الان نمی توانیم 
بگوییم که مسببان آن چه کسانی بودند. 
داریم بررسی می کنیم چه شد که خواستیم با 
کانادا بازی کنیم و چرا این بازی برگزار نشد! 
متعاقب آن یکی دو بازی با آمریکای لاتین 
هم برنامه ریزی شده بود که آن هم انجام نشد. 
وی گفت: بعد اردوی قطر پیش آمد و یک 
عده گفتند خوب است و یک عده هم ایراد 
گرفتند که خود قطری ها در اسپانیا هستند، 
اما ایرانی ها رفتند قطر! پشت پرده این مساله 

را کسی نمی دانست. 

برکناری »اسکو« بدون مبناست  

آرمان ملی: تیم ملی بسکتبال ایران موفق شد مقابل سوریه 
در نخستین بازی کاپ آسیا به برتری 8۰ بر 67 برسد. 

  برد دلچسب 
تیم ملی بسکتبال ایران در نخستین بازی خود از کاپ آسیا 
۲۰۲۲ اندونزی، با نتیجه 8۰ -  67 مقابل سوریه به پیروزی 
دست یافت که آمار این بازی از سوی فدراسیون جهانی منتشر 
شد. در این دیدار شاگردان سعید ارمغانی ۳۱ ریباند دفاع و 
۲۲ ریباند حمله را مقابل ۲۵ و ۱۱ ریباند دفاع و حمله سوریه 

به ثبت رساندند تا در این زمینه به حریف خود برتری داشته 
باشند. تیم ملی ایران ۲۵ حمله موفق روی اشتباهات حریف، 
۲۲ ضدحمله موفق، ۱۹ اقدام موفق در موج دوم حملات، 
۳۴ اقدام موفق در منطقه رنگی و ۲۰ پرتاب موفق را خارج از 
منطقه رنگی به ثبت رساند. تیم ملی سوریه نیز ۱۵ حمله موفق 
روی اشتباهات حریف، ۱۲ ضدحمله موفق، ۹ حمله موفق در 
موج دوم حملات، ۴۰ اقدام موفق در منطقه رنگی و ۳7 پرتاب 
موفق را خارج از منطقه رنگی به ثبت رساند. در انتهای این بازی 

بهنام یخچالی گارد لژیونر تیم ملی ایران با کسب ۳۱ امتیاز، ۴ 
ریباند، ۴ پاس گل و ۳ توپ ربایی، با تاثیرگذاری ۳۴ بهترین 
بازیکن زمین معرفی شد. او همچنین امتیازآورترین بازیکن 
زمین بود. حامد حدادی سنتر و کاپیتان تیم ملی ایران نیز با 
کسب ۱۱ امتیاز، ۲۰ ریباند، ۴ پاس گل و ۳ بلاک ضمن ثبت 

دبل دبل، تاثیرگذاری ۲۳ را داشت. 
  صحبت های سرمربی 

سعید ارمغانی سرمربی تیم ملی بسکتبال پس از برتری 
ایران مقابل  سوریه اظهارداشت: فکر می کنم بازی اول در یک 
تورنمنت سخت است. اعتقاد داریم که اگر دفاع خوب باشد، 
می توانیم در حمله هم خوب باشیم و این اتفاق در این بازی 

رقم خورد. 

با نتیجه 80 بر 67 و مقابل سوریه ثبت شد 

پیروزی آسمانخراش های ایران در گام نخست 

 علی قلی زاده: 

نگران بازی های دوستانه نباشید
لژیونر ایرانی فوتبال بلژیک ابراز امیدواری کرد که بتواند فصل 

خوبی داشته باشد و برای جام جهانی قطر انتخاب شود.
  درخشش 

علی قلی زاده هافبک تیم ملی فوتبال ایران تصمیم گرفت 
بعداز ملاقات با مدیران باشگاه شارلوا قرارداد خود را تا سال 
۲۰۲۵ تمدید کند. قلی زاده در این فصل عملکرد بسیار خوبی 
در تیم شارلوا داشت و در هفته های اخیر به عنوان گلزن ظاهر 
شد. قلی زاده نگاهی انتقادی و شفاف به فصل گذشته دارد. فصل 
قبل پنجمین فصل او در شارلوا بود که با خستگی شروع شد. 
برای شماره 8 کمی زمان برد تا سرعت بیشتری بگیرد. او درباره 
فصل قبل گفت: من تقریبا دو هفته دیرتر از بقیه تیم به خاطر 
تیم ملی برگشته بودم و از ناحیه زانو آسیب جزئی دیدم که 
باعث شد نتوانم در تمام مسابقات بازی کنم.  وقتی از نظر بدنی 
احساس بهتری داشتم، دوباره با تیم ارتباط برقرار کردم و شروع 

به درخشش کردم.
  آزار 

بازیکن ایرانی ادامه داد: من و شمر نیکلسون بیش از دو سال 
باهم بازی می کردیم. ما به راحتی همدیگر را پیدا کردیم، از 

صمیم قلب می دانستیم که طرف مقابل چه  
توپی می خواهد. رفتن او کمی مرا آزار می دهد 
زیرا باید خود را با آن وفق می دادم. می دانم که 

باید بهتر عمل کنم. شاید مردم تصور نکنند 
که برای بازیکنان هجومی مثل من که 
باید به مهاجمان توپ های خوبی بدهند، 

سازگاری با بازیکنان جدید آسان نیست اما 
انتقاد بخشی از فوتبال است.

  شکست 
قلی زاده بــــرای 

اولین بار در این 
تـــابستــان 
با مشکـــل 
جسمانـــی 

مواجه نشد. او 
افزود: قبلا به طور کلی قبل از 
مصدومیت هایی  فصل  شروع 
داشتم. این بار نه. این موضوع به 

من انگیزه بیشتری می دهد. پس از انجام بازی های ژوئن برای 
ایران احساس آمادگی می کنم و از نظر بدنی آماده هستم. ما 
خوب کار می کنیم و چون این دومین فصل با مربی است، دقیقا 
می دانیم که او از ما چه انتظاری دارد و می خواهد تیم چگونه 
کار کند. شکست در بازی های دوستانه پیش از شروع فصل 
جدید خیلی نگران کننده نیست. اگر در این مسابقات شکست 
می خورید به این دلیل است که مشکلی وجود دارد و بنابراین 
به شما اجازه می دهد روی این جنبه ها کار کنید. برعکس 
وقتی همه چیز در آماده سازی خیلی خوب پیش می رود، تیم 
آرام آرام افت می کند. من نمی گویم که شکست خوردن در 
بازی های دوستانه خوب است اما این دیدارها باید به ما کمک 

کنند. نباید نگران بازی های دوستانه بود.
  هشدار 

دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم که قرار است از سمتش 
برکنار شود به قلی زاده هشدار داده بود برای 
حضور در تیم ملی ایران و بازی در تیم ملی 
، باید در فوتبال اروپا بیشتر  از ابتدا
بازی کند. بازیکن ایرانی درباره این 
موضوع گفت: این طبیعی است. 
اگر شما به طور منظم در باشگاه 

بازی  نکنید چگونه می توانید ادعا کنید خود 
که در جام جهانی بازی خواهید کرد. علاوه بر این، شما نباید 
فقط بازی کنید، بلکه باید خود را در تیم باشگاهی خود 

نشان دهید. می خواهم در این سال خودم را نشان دهم. 

واقعا باید از کمیته فنی پرسید به استناد چه موضوعی، عدم 
صلاحیت سرمربی کروات تیم ملی را اعلام کردند. اگر بر مبنای 
کسب نتایج باشد که در دنیا مرسوم بوده اسکوچیچ خوب نتیجه 
گرفته است. او تیمی را که در خطر سقوط قرار داشت توانست 
با اقتدار به جام جهانی برساند. به نظرم عدم برنامه ریزی در 
فدراسیون فوتبال باعث شده تا فضای تیم ملی به هم بخورد و 
توجیهات غیرفنی به میان کشیده شود. من از تمامی عزیزانی 
که در کمیته فنی حضور دارند و از دوستان خوب من هستند، 
می خواهم توجیهات فنی خود را برای برکناری اسکوچیچ 
اطلاع رسانی کنند نه اینکه شاهد عدم شفافیت در برکناری 
سرمربی تیم ملی باشیم. بالاخره شرایط باید به شکلی باشد که 
عامه پسند نباشد بلکه تخصصی مطرح شود. توصیه بر برکناری 
اسکوچیچ شده و مردم منتظر هستند تا تصمیم گیری نهایی 
صورت بگیرد. صلاحدید سرمربی این بوده که در برخی بازی ها 
امیر عابدزاده دروازه بان باشد. شکی نیست که علیرضا بیرانوند 
بازیکن بسیار خوبی است ولی برای بهبود عملکرد فنی تیم ملی 
اعضای کادرفنی اجماعی با یکدیگر داشتند و به نتیجه رسیدند 
که عابدزاده در برخی بازی ها به میدان برود. شاید نظر فنی بنده 
این باشد که امیر عابدزاده در حد آنکه دروازه بان اول تیم ملی 
باشد نیست، ولی این موضوع توسط کادرفنی تصمیم گیری 
شده است. ما در فهرست بازیکنانی که در پیرامون تیم ملی 
هستند چند دروازه بان آماده داریم و اگر رده بندی شود شاید 
بیرانوند بهتر از بقیه باشد ولی بازهم باید به سرمربی اجازه داد 
تا تصمیم نهایی را بگیرد و البته این موضوع فراموش نشود که 
بحث برکناری اسکوچیچ وجاهت و مقبولیت است که بهانه هایی 
چون نامشخص بودن دروازه بان اول تیم ملی به میان می آید.  باید 
ببینیم که شخص تصمیم گیرنده در مورد تیم ملی چه فردی بوده 
است. شاید به نظر افراد عامه شکست مقابل کره جنوبی و الجزایر 
استدلالی درست برای برکناری اسکوچیچ باشد. در میان ۵۰ 
هزار تماشاگر فوتبال ۴۰ هزار نفر معتقد به برکناری سرمربی 
کروات هستند، اما اگر متخصصان فوتبال این موضوع را مورد 
بررسی قرار دهند از ۱۰ نفر شاید ۳ نفر هم موافق نباشند. بازهم به 
این موضوع اعتقاد دارم که اسکوچیچ از لحاظ فنی مورد نقد قرار 
نگرفته بلکه توصیه بر برکناری او در فضایی خارج از فوتبال شده 
است. معمولا در کشورهایی که صاحب فوتبال هستند و پیشینه 
مدیریتی قوی دارند برکناری مربی موفقی چون اسکوچیچ رخ 
ندهد چون این کشورها با برنامه پیش می روند و اگر سرمربی 
موفقی برکنار شود اتفاقی غیرمنتظره خواهد بود! در کشورهایی 
که روابط و ضوابط غیرورزشی بر ورزش حکم می کند اتفاقات دور 
از انتظاری برای سرمربیان موفق رخ می دهد چون کارها براساس 
علم روز دنیا پیش نمی رود. بازیکنان تیم ملی نیروی محرک تیم 
هستند ولی تصمیم گیرنده نیستند. انرژی ها فوق العاده مهمی 
به تیم می دهند و می توانند تا با نمایش قابل قبول در مستطیل 
سبز باعث موفقیت شوند، ولی این نفرات سال های زیادی طول 
می کشد تا به اهمیت تصمیمات مدیریتی پی ببرند. تصمیم گیری 
ناشی از فقدان مدیریت و بر مبنای احساس، به هر مجموعه ای 
لطمه زده است. اگر مدیریت قاطعی بر فوتبال ایران حاکم باشد 
قطعا بازیکنان دیدگاه های خود را مطرح نخواهند کرد چون اجازه 
دخالت به آنها داده نمی شود. اسکوچیچ در شرایطی استثنایی به 
تیم ملی ایران ملحق شد و به بهترین نحو ممکن این تیم متزلزل 
و بی صاحب را مدیریت کرد تا به مقصد نهایی که قطر بود برساند، 

بنابراین نباید این مربی به راحتی کنار گذاشته شود. 

فوتبــــالداخلی
 فارس: تمرینات تیم استقلال از روز شنبه در ورزشگاه 
انقلاب آغاز شد و این در حالی است که مدافع برزیلی هنوز به 
ایران برنگشته است. البته رافائل.سیلوا که پس از تمدید قرارداد 
با هماهنگی باشگاه مدت بیشتری را برای استراحت در برزیل 
ماند، تمریناتش را به صورت انفرادی انجام می دهد تا دچار افت 
بدنی نشود. این مدافع باتجربه قرار است به زودی برزیل را ترک 
کند تا برای جمعه در تهران باشد. با حضور سیلوا در تمرینات 
دغدغه های ساپینتو نیز برای شناسایی شاکله دفاعی تیم رفع 
می شود. سرمربی پرتغالی استقلال در هفته اول تمرینات علاوه 
بر پیاده کردن برنامه های تیمی، به آنالیز فنی و فیزیکی بازیکنان 
می پردازد. ساپینتو با انجام تست های آمادگی جسمانی وضعیت 
بدنی بازیکنان را زیرنظر دارد تا آماده ترین نفرات را برای 

مسابقات فصل جدید انتخاب کند. 

بیــنالمــلل

                 خواسته  
هوادار تایلندی که بازی »یونایتد« برابر لیورپول را 
تماشا می کرد با بلندکردن نوشته ای خواهان پیراهن 
»صلاح« شد. او نوشته بود: محمد صلاح ما تو را دوست 
داریم. تو را به حق محمد قسم می دهم که پیراهنت را 

به من بدهی!

           معرفی
پس از توافق دو باشگاه استقلال و سایپا برای ادامه 
فعالیت ابوالفضل جلالی و همچنین امیرعلی صادقی، 
این دو بازیکن در اردوی آبی ها حاضر شدند. صادقی 
بازیکن ۲۱ ساله استقلال سابقه حضور در تیم ملی 

امید را دارد.

                           حمایت  
مدیرعامل فولادخوزستان با حضور در محل 
تمرینات تیم ملی جوانان، از شاگردان صمد مرفاوی 
حمایت کرد. حمیدرضا گرشاسبی که اکنون در 
فولادخوزستان حضور دارد، یکی از حاضر تمرین 

تیم ملی جوانان بود.

ت
شــ

سنو
عک

باشگاه  با  دیگر  فصل  یک  که  استرلینگ  رحیم   
منچسترسیتی قرارداد داشت اما در نهایت تصمیم به 
جدایی از این باشگاه گرفت؛ وی با انتشار پیامی از هواداران 
منچسترسیتی خداحافظی کرد. او که در آستانه عقد قراردادی 
پنج ساله با دستمزد هفتگی ۳۰۰ هزار پوندی با چلسی است، 
راهی آمریکا شده تا به اردوی پیش فصل آبی پوشان لندنی 
ملحق شود. استرلینگ ۲6 ساله که در سال ۲۰۱۵ از لیورپول 
به منچسترسیتی پیوست، در این سال ها یکی از مهره های 
اصلی تیم تحت هدایت پپ گواردیولا بوده و به این تیم برای 
کسب ۹ جام مختلف از جمله سه قهرمانی در لیگ برتر انگلیس 
کمک کرد. رحیم در پیام خداحافظی خود نوشت: »هفت 
فصل، یازده جام مهم، یک عمر خاطره. کادر مربیگری که 
در طول این سال ها نقش بزرگی در پیشرفت من ایفا کردند، 
هم تیمی هایم که فراتر از یک هم تیمی در زمین بودند، کادر 
پشتیبان، کارکنان باشگاه، هوادارانی که خستگی ناپذیر بودند 
و همه کسانی که با منچسترسیتی کار می کنند، احترام من به 

شما بی اندازه است.«


